
Voorzitter,  

 

Uit recent onderzoek van de Universiteit van Amsterdam bleek dat het goed 

wonen is in de Gemeente Renkum. De antwoorden van de inwoners plaatsen 

ons in de top drie met een score van 8,1 als het gaat om de leefbaarheid in de 

wijken. En dat mag ook wel eens gezegd worden.  

Het College is erin geslaagd een sluitende begroting voor te leggen en dat is 

een prestatie die onze waardering verdient. En begroting waarin investeren in 

bestaanszekerheid hand in hand gaat met investeren in een groene duurzame 

omgeving. Het College is erin geslaagd extra te investeren in groen en wonen, 

voor de PvdA belangrijke prioriteiten. We noemen de ambitie nota groen, 

waarin het College in staat is gebleken ambitieniveaus te benoemen voor 

inhalen van de achterstand op het groenonderhoud, iets wat we eigenlijk 

alleen kenden voor de openbare ruimte. Ambities die aansluiten bij de 

prioriteiten uit het College perspectief. Wel verwacht de PvdA dat in het 

uitvoeringsplan de hoge ambities en financiële mogelijkheden in balans worden 

gebracht.  

Binnenkort wordt het programma wonen besproken. In de begroting staat 

daarover we zorgen voor een passende voorraad; betaalbaar, gevarieerd en 

duurzaam. Dat vraagt om een proactieve aanpak vindt de PvdA en vooral om 

regie en dat is meer dan de focus leggen op randvoorwaarden. We hebben 

daarbij wel een vraag over de inhoudelijke afstemming tussen de verschillende 

ambities zoals die genoemd worden bij de versnelling, focus op thuis voor 

iedereen en focus op de dorpen. Hoe gaat het College dat doen ? 

 

Voorzitter 

Je ontkomt er bijna niet aan om iets over bestaanszekerheid te zeggen in deze 

tijd nu iedereen dat benoemt als prioriteit. Wij als PvdA beperken wij ons bij 

deze begrotingsbehandeling tot de mensen met een kleine beurs, die volgens 

ons moeten kunnen rekenen op het vangnet van de gemeentelijke overheid. En 

niet aangewezen dienen te zijn op liefdadigheid. Het niet gebruik van de 

Gelrepas moet dan ook actief worden aangepakt. Helaas te laat voor deze 

begrotingsbehandeling wordt de Raad pas eind november geïnformeerd over 

de uitvoering van onze motie bij de voorjaarsnota over specifiek ouderen en 

mensen met een beperking , met de oproep dat ook voor hen de Gelrepas 

bereikbaar moet zijn.  



De uitstroom naar werk stabiliseert, dat vraagt om een gerichte aanpak met 

een stevige focus op statushouders. Hoe, daar willen wij graag over 

geïnformeerd worden.  

 

Voorzitter  

Een van de kernwaarden van onze gemeente is de Airborne geschiedenis. 

Volgend jaar is het 80 jaar geleden dat Market Garden plaats vond. Op dit 

moment zijn wordt er op veel plekken in de wereld strijd geleverd; het Midden-

Oosten, Oekraïne en in Afrika. Dagelijks zien wij de verschrikkelijke beelden en 

het zijn vooral burgers (waaronder zeer veel vrouwen en kinderen) die het 

slachtoffer worden. Zondag in Buitenhof gaven een rabbijn en een imam elkaar 

letterlijk de hand als lichtend voorbeeld en dat raakte mij. Het is met het oog 

op wat zich nu afspeelt in de wereld belangrijk dat wij elk jaar stilstaan bij 

Market Garden, Lest we forget. De 80ste herdenking verdient een extra 

investering dat kun je niet anders dan steunen. 

 

Voorzitter  

Voor ons ligt een begroting met een gezonde grondexploitatie en gezonde 

netto schuldquote. Maar er worden ook op de langere termijn risico’s 

benoemd met name vanaf 2026/2027. Dat baart ons als PvdA zorgen, zeker als 

het kabinet niet over de brug komt met de extra noodzakelijke middelen. En 

dat ondanks de inspanningen die de gemeenten zich hebben getroost. De 

Tweede Kamerverkiezingen over amper drie weken en het vormen van een 

nieuw kabinet zijn daarin bepalend. Want wordt de lijn van het huidige kabinet 

doorgezet dan moeten we gaan nadenken over onze investeringen. Gaan we 

snijden in onze voorzieningen, moeten we de OZB verhogen? Hoe brengen wij 

onze ambities in balans met de financiële middelen. Het nadenken over de 

toekomstscenario’s speelt daarbij een belangrijke rol. Wij willen onze inwoners 

stevig betrekken bij die discussie. Een burgerberaad is wat de PvdA betreft een 

goed middel.  

 

Tot slot u heeft het al kunnen constateren wij dienen geen moties en 

amendementen in. Dromen is inherent aan politiek. Maar met het huidige 

financiële perspectief moet je ambities in balans brengen met de financiële 

realiteit en dat doet deze begroting.  
 

 

 

 


